
 
 
 
 

14. maj 2007 
  
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. kommunefogeder og grønlandske polititjenestemænds afløn-
ning. 
(Landstingsmedlem Lene Knüppel, Demokraterne) 
 
Begrundelse: 
I forbindelse med Landsstyremedlem Aleqa Hammond og Justitsminister, Lene Espersens aftale 
omkring retsvæsenskommissionens anbefalinger, blev det oplyst, at stort set alle kommissionens 
anbefalinger bortset fra en ny politikutter blev imødekommet og forventes iværksat. 
 
I den anledning ønsker jeg at stille følgende spørgsmål: 
 
• Hvor meget vil vederlaget for kommunefogeder stige? 
• Hvor stort vil vederlaget for kommunefogeder fremover være? 
• På hvilken dato forventes stigningen gennemført? 
• Hvilke andre tiltag vil der blive gjort for at tiltrække og fastholde kommunefogeder? 
 
Retsvæsenskommissionen anbefaler ligeledes, at der gennemføres ligeløn for danske og grønland-
ske polititjenestemænd. Færøske polititjenestemænd er underlagt det danske lønrammesystem og 
har som følge heraf fuld ud ligeløn med deres danske kolleger, ligesom HELE deres løn er pensi-
onsberettiget. 
 
• Hvornår overgår de grønlandske polititjenestemænd til det danske lønrammesystem på lige fod 

med deres danske kolleger? 
 
• Såfremt de grønlandske polititjenestemænd ikke overgår til det danske lønrammesystem bedes 

Landsstyret venligst redegøre for årsagen dertil, ligesom det bedes oplyst, om det er Grønlands 
Hjemmestyre eller den Danske Stat, der modsætter sig ubetinget ligeløn. 

 
Spørgsmålene bedes besvaret inden for en svarfrist på ti dage fra modtagelsen. 

 1


